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PROTOKÓŁ Nr XXII/2016 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 25 sierpnia  2016 roku, o godz. 14.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Starosta 
W punkcie 7 Podjęcie uchwał rady Powiatu” proponuję wprowadzić do porządku projekt uchwały 
w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016. 
 
Za wprowadzeniem do porządku  projektu uchwały w sprawie  zmian w uchwale budżetowej 
Powiatu Średzkiego na rok 2016. 
 

ZA – 12 P – 0 W – 3 

 
Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 15  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXI/2016 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. „15 min. dla wyborców”. 
7. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- likwidacji Placówki Opiekuńczo Wychowawczej Typu Rodzinnego Nr 2 w Głosce, 
- uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2016-2024 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie sesji.                                                
 
Ad. 3/Przyjęcie protokołu Nr XXI/2016 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXI/2016 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 23 czerwca  2016 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XXI/2016 głosowała:   
 

ZA - 15  P - 0  W – 0  

 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu)  
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Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami (załącznik nr 4 do protokołu)       
 
Starosta 
Przedstawił sprawozdanie.    
   
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 7/  „15 min. dla wyborców”  
 
Nikt  nie wyraził chęci zabrani głosu. 
 

Ad.8/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 

-  likwidacji Placówki Opiekuńczo Wychowawczej Typu Rodzinnego Nr 2 w Głosce, 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radna Rachwalska 
Mam pytanie co stanie się z dwójką tych, z tą młodzieżą, która jeszcze jest tam w tym domu, 
jakie będą teraz ich losy po likwidacji tej jednostki? 
 
Katarzyna Misiuna- Dyrektor PCPR  
Szanowni Państwo, tak jak już na komisjach przedstawiałam informację –Wychowankowie, którzy 
byli w placówce w Głosce, a dokładnie Patryk otrzymał propozycję mieszkania komunalnego z 
Gminy Środa Śląska. No tej propozycji nie przyjął. W związku z tym, na dzień dzisiejszy 
wychowankowie z tego co przedstawiali jeszcze przed kilkoma tygodniami mówili, że będą 
mieszkać u Pani Haliny i Pani Halina to potwierdzała. Wygląda na to, że będą tam na zasadzie 
jakiejś odpłatności w tej chwili mieszkać, ponieważ mieszkanie zostało już przekazane innej 
rodzinie i powrót do tej sprawy jest niemożliwy w tej chwili i wychowankowie czekają na liście 
oczekujących na ostatnim miejscu na jakiekolwiek wolne lokum w Gminie Środa Śląska. 
 
Radna Rachwalska 
To jest zgodne z prawem, że my tak umywamy ręce jako Powiat? To jest zgodne z prawem, że 
teraz nie czekają w kolejce…?  
 
Katarzyna Misiuna- Dyrektor PCPR  
Ale to było bardzo dobre mieszkanie. 
 
Radna Rachwalska 
Ale ja nie pytam o mieszkanie. Dostali propozycję, dostał propozycję i miał prawo ją przyjąć albo 
nie, nie o to pytam. Natomiast pytam co z nimi będzie, czy my wiemy i czy my już nie mamy się 
interesować co z nimi będzie? 
 
Katarzyna Misiuna- Dyrektor PCPR  
To są osoby dorosłe, które obie pracują. W związku z tym, tak jak każdy normalny człowiek mogą 
wynająć mieszkanie i chętnie w tym pomożemy. Niestety, nie chcą z nami współpracować w tej 
chwili absolutnie w żadnym zakresie, a szczególnie jeśli chodzi o dalszy ich los po wygaszeniu 
placówki, czyli z dniem 1 września. 
 
Radna Rachwalska 
To mam jeszcze drugie pytanie w takim razie, bo właściwie tutaj decyzje, które bardzo trudne są, 
żeby wymóc na kimkolwiek, żeby nie zapadły dzisiaj te ostateczne. Natomiast ja chciałam 
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zapytać, bo na Komisji Oświaty Pani Dyrektor zwróciła taką uwagę, że pisała pisma do PCPR-u, 
czy do Pana Starosty, nie wiem,  podejmując takie zobowiązania, że ona przyjmie, uzupełni stan 
dzieci, żeby było ich tyle ile ma być, żeby placówka funkcjonowała i informowała, że nie dostała 
odpowiedzi. 
 
Katarzyna Misiuna- Dyrektor PCPR  
Nie jest to prawda, ponieważ po tym piśmie było bardzo wiele różnych spotkań, między innymi te, 
które Państwo też pamiętacie 15 stycznia i w lutym przed podjęciem uchwały intencyjnych o 
likwidacji placówek. Przede wszystkim mowa była o tym, że dwójka dorosłych osób nie może 
przejść w pieczę zastępczą typu rodzina zawodowa zastępcza, a więc jeśli mówiliśmy o 
jakimkolwiek dobraniu dzieci to trójki nowych, ta dwójka nie może być ze względu chociażby na 
przepisy wzięta po uwagę w ogóle. W związku z tym Pani na spotkaniach absolutnie tego 
pomysłu nie akceptowała. 
 
Radna Rachwalska 
Ale w tej chwili podtrzymuje, że pisała pisma, tak rozumiem, w których deklarowała się, że 
przyjmie dzieci do tej jednostki, która jest. 
 
Katarzyna Misiuna- Dyrektor PCPR  
Prócz tej dwójki, że jeszcze jedno przyjmie do rodziny zastępczej, tylko jedno chciała przyjąć, 
natomiast nie trojkę nowych, żeby być rodziną zawodową. Tę dwójkę traktowała jako osoby, które 
będą nadal do dwudziestego piątego roku życia, czyli Patryk jeszcze przez dwa lata, a Ola 
jeszcze przez 4 lata, natomiast te dzieci nie mogą być. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję. Jeżeli Pani Dyrektor ma pretensje, proszę zwrócić się na piśmie w tym temacie. Czy są 
jeszcze pytania?      
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 10; P – 5; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXII/97/2016 w sprawie likwidacji Placówki Opiekuńczo 
Wychowawczej Typu Rodzinnego Nr 2 w Głosce 

 

- uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2016-2024 
 
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0 ; W - 3  podjęła 

uchwałę Nr XXII/98/2016 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Średzkiego na lata 2016-2024 
 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016, 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W - 3  podjęła 
uchwałę Nr XXII/99/2016 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na 
rok 2016 

 
Ad. 9/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca Rady 
Pani radna Rachwalska i Pan radny Piotrowski otrzymali odpowiedź na piśmie, jeżeli mają 
Państwo jakieś uwagi to proszę bardzo. 
 
Radny Piotrowski 
Ja proszę o wystąpienie, zgodnie z propozycją Zarządu Powiatu, do Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad Oddziału we Wrocławiu w sprawie wniosku mieszkańców wsi 
Osiek dotyczącego budowy sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi powiatowej 2085D z 
drogą krajową nr 5 w miejscowości Osiek. 
  
Radny Wojewódka 
Chciałbym zapytać Pana Przewodniczącego, była dzisiaj dyskusja na komisji, ale to też nie 
dotyczy tylko dzisiejszego dnia, nagminnie są przekazywane materiały w dniu sesji. Ponoć w 
trakcie sesji, 5 minut przed sesją nie ma kiedy się z nimi zapoznać, jest to niezgodne ze 
statutem. I chciałbym zapytać co Pan Przewodniczący w tym temacie robi? To nie jest 
sytuacja jednorazowa tylko praktycznie co sesję się powtarzają te sytuacje, że dostajemy 
materiały w ostatniej chwili. Jeszcze dzisiaj było tak, że dostaliśmy materiały nieczytelne 
dopiero po interwencji zostały ponownie skserowane. Chciałbym jeszcze zapytać o taki 
temat Pana Wicestarostę - w miesiącach kwietniu, maju zgłaszałem problem drogi w 
Ciechowie przy szkole, problem dostosowania spowalniaczy. Dostałem odpowiedź, że 
Zarząd Powiatu zajmie się tym tematem w drugiej połowie roku, praktycznie od dwóch 
miesięcy mamy drugą połowę roku, co w tym temacie zostało zrobione? I proszę mi nie 
mówić i nie pisać, że tam się nie da zamontować progów zwalniających, bo nie o to pytam, 
są inne formy ograniczenia ruchu. Chociażby na tym etapie, czy jakieś inne rozwiązania. 
Mieszkańcy pytają, dostałem e-maila kilka dni temu w tej sprawie, więc prosiłbym o 
ustosunkowanie się do tego tematu. Też wtedy równocześnie w maju i w kwietniu pytałem o 
zastosowanie oznakowania dotyczącego ograniczenia tonażu w miejscach gdzie w ciągach 
dróg są mosty o mniejszym dopuszczalnym obciążeniu niż znaki na drodze. Czy w tym 
temacie cokolwiek zrobiono? Jeśli nie, to proszę o też dostosowanie tego do stanu 
faktycznego. Jeśli jest most 15 ton to myślę, że droga też powinna mieć takie obciążenie, bo 
jak ma samochód zawrócić, jeśli w trakcie jazdy się okaże, że nie można dalej jechać? 
Jeszcze jeden temat w trakcie spotkania z projektantem przy drodze Cesarzowice– 
Rakoszyce, mieszkanka Rakoszyc zgłaszała Panu Wicestaroście, mieszkanka Cesarzowic 
zgłaszała Panu Wicestaroście problem przy skrzyżowaniu dróg 2020 z drogą 2075 bardzo  
często samochody wjeżdżają w jej ogrodzenie, to też spowodowane jest nadmierną 
prędkością, czy coś w tej sprawie zostało zrobione?  
 
Przewodniczący Rady 
Zacznijmy więc od materiałów, które według Pana są nieczytelne. Więc zaproponowałem na 
komisji, że osoby które chcą mieć materiały większymi czcionkami, proszę zgłosić do Biura 
Rady i będzie to realizowane. Jeśli chodzi o zarzut, że niektóre uchwały są przedstawiane w 
ostatniej chwili albo dniu sesji to jest to zgodne ze Statutem Powiatu Średzkiego - § 16 pkt 5 
„Zarząd może wnosić o uchwalenie pilnego projektu uchwały, podczas tej samej sesji” 
wynika to ze względów formalnych. Pani Skarbnik tłumaczyła dlaczego tak jest. Nie jest to 
nagminne, aczkolwiek zdarza się, że głównie dotyczy to zmian w budżecie, zmiany wynikają 
z tego, że pieniądze wpływają w ostatnim okresie i trzeba to zmienić. Także są to sprawy, 
które rzeczywiście zdarzają się, ale nie są to sprawy, które nie mogły by być w ten sposób 
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wnoszone. Jeśli chodzi o dwa tematy następne, myślę, że Pan Wicestarosta, spowalniacze 
oraz Cesarzowice temat, który jest drążony już dość długo. 
 
Wicestarosta 
Jeśli chodzi o Cesarzowice, tak ta Pani zgłaszała to. Ale tam jako Komisja Bezpieczeństwa, 
byliśmy tam i tam zostało zrobione wszystko co możliwe. Jest ograniczenie prędkości, jest 
niebezpieczny zakręt, wszystko co możemy zrobić to, tylko to, żeby kierowcy wolniej jeździli. 
Tam kiedyś był problem śliskiej nawierzchni, ale w tej chwili dwa lata temu zostało to 
wyeliminowane, tych wypadków nie ma tam tak. A to, że jedzie 100 km/h, a nie 40 i ten płot, 
czy rów!? Bo to chodzi o rów. Może musimy monitować do policji, aby kierowcy stosowali się 
do przepisów i do tych znaków, które tam są. Jeżeli chodzi o ograniczenia tonażowe, takie 
znaki są zamawiane sukcesywnie, no ale tych mostów jest tak dużo, że w jednym czasie po 
prostu nie jesteśmy w stanie tego. Pan z tego co pamiętam złożył, ta interpelacja była taka 
dosyć szczegółowa i taka szeroka i tak naprawdę, jeśli chciałby to zrobić jednym ciągiem jest 
to trudne, ale sukcesywnie będziemy to robić i robimy. Jak będzie Pan Wiński, wróci z urlopu 
usiądziemy na roboczo i sobie to wyjaśnimy.   
 
Radny Wojewódka 
Pan Wicestarosta jeszcze na jedno pytanie nie odpowiedział, dotyczące Ciechowa, okolicy 
szkoły, o to też pytałem, proszę o uzupełnienie odpowiedzi. Natomiast co do mojego pytania 
do Przewodniczącego - ja nie mówiłem o uchwałach wprowadzanych w trakcie, tylko o 
uchwałach konkretnie w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej, ona jest w porządku 
sesji, była tydzień temu w porządku, przyjęcie takiej uchwały, a samego załącznika nie było. 
No przeczytanie kilku, czy kilkunastu stron w trakcie sesji jest uważam niemożliwe, więc jak 
się do tego odnieść, jak głosować  skoro nie wiemy co jest do końca w treści? 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem. 
 
Wicestarosta 
Tak Panie radny słusznie, jeżeli chodzi o Ciechów, tam również są znaki. Jeśli chodzi o progi 
bezpieczeństwa naprawdę jest to bardzo trudne, wręcz niemożliwe. Ale jesteśmy w 
porozumieniu z Gminą Środa Śląska i Gmina Środa Śląska zakłada tam bariery ochronne, 
które również będą służyć bezpieczeństwu, bo chodzi Panu o dzieci idące chodnikiem, także 
będą bariery i zobaczymy. I to co cały czas powtarzam - problem prędkości i jedynie co też 
monitować, żeby policja częściej stała i troszeczkę tych kierowców, że tak powiem  
dyscyplinowała. 
 
Starosta 
Ja się chciałem jeszcze odnieść do tematu Ciechowa. Jak Państwo zauważycie 
przestawiliśmy znak, jeżeli chodzi o teren zabudowany, czyli on się zdecydowanie wydłużył 
w stronę Cesarzowic. Dla wszystkich samochodów jadących od strony Cesarzowic na tej 
prostej do Ciechowa, a po lewej stronie pierwszym większym budynkiem jest szkoła, więc 
tam już jest ten znak teren zabudowany i stopniowanie  prędkości 60 i 40. Proszę Państwa 
na tym odcinku drogi rzadko przekracza prędkość osoba z zewnątrz tylko tak naprawdę 
jeżdżą szybciej mieszkańcy nawet samego Ciechowa, czy Powiatu Średzkiego, jadąc na 
pamięć i łamiąc przepisy ruchu drogowego. Od zakupu i sfinansowania wideorejestratora dla 
Komendy Powiatowej Policji w Środzie Śląskiej, tylko tytułem przekroczenia prędkości mamy 
już w tej chwili ponad 200 postępowań, jeśli chodzi o zatrzymanie prawa jazdy na okres trzy 
miesiące i w stu procentach to są mieszkańcy Powiatu Średzkiego. Niestety, ubolewam nad 
tym, chociaż każdy z nas jest kierowcą i czasami też przekraczać mu się zdarzy jakiś przepis 
ruchu drogowego. Ale zgadzam się w tym miejscu jest bardzo niebezpiecznie. Jeszcze jeden 
element oprócz tych dodatkowych barierek, zawarty jest w projekcie przebudowy i budowy 
nowej ścieżki rowerowej od Ciechowa do Cesarzowic. Tam w projekcie zakładamy też 
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wzmocnienie jak gdyby tego odcinka „szkolnego”, żeby nawiązać szeroki chodnik od szkoły, 
przejście na lewą stronę, lewą stroną w kierunku Cesarzowic będzie zaprojektowane i mam 
nadzieję w najbliższej przyszłości wykonana ścieżka rowerowa. Także ten element też 
będzie wtedy wpływał na pewno na poprawienie bezpieczeństwa w tym newralgicznym 
punkcie.           
 
Radny Wojewódka 
Tak, w kwestii uzupełnienia, to nie jest prawdą, że tylko samochody wjeżdżające do 
Ciechowa od strony Cesarzowic jadą bardzo szybko, ale też pojazdy jadące od Środy 
Śląskiej z bardzo dużą prędkością potrafią w tym miejscu jechać na tym zakręcie i to pojazdy 
ciężarowe. Więc ja będę się trzymał tej odpowiedzi, którą uzyskałem na piśmie od Zarządu, 
czekam na jakieś konkretne rozwiązania i będę się systematycznie dopytywał. 
   
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 10/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 11/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
W najbliższa sobotę dożynki gminne w Udaninie i w Kostomłotach w tym samym czasie o 
godz. 13.00; 4 września dożynki gminne w Malczycach o godz. 14.00; 10-11 września 
Święto Wina w Mieście Skarbów. 12 października mamy wstępne zaproszenia na wyjazd do 
Drohobycza, jeżeli ktoś chciałby uczestniczyć w tym wyjeździe, to proszę do 15 września 
zgłosić ten fakt w Sekretariacie lub w Biurze Rady. Sesja wrześniowa odbędzie się 29 
września komisje dzień wcześniej.   
 
Ad. 12/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XXII w 
kadencji 2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
        (-) 
Maria Pstrowska 
 

Przewodniczący Rady 
(-) 

Witold Rutkowski 
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